



FOR IMMEDIATE RELEASE / À DIFFUSER DÈS RÉCEPTION

IWAASA & MURRAY WIN GOLD AT PAN AM CHAMPIONSHIPS

IWAASA ET MURRAY GAGNENT L'OR AUX CHAMPIONNATS PANAMÉRICAINS



WINNIPEG (April 14, 2022) - Coby Iwaasa of Lethbridge, Alberta and Samuel Murray of Baie-Comeau, Québec have struck gold at the Pan Am Championships being held in Santa Cruz de le Sierra, Bolivia.

Iwaasa and Murray came out on top in today's final against Juan Francisco Cueva and José Daniel Ugalde of Ecuador, winning with scores of 10-15, 15-13, 15-5, 11-15, 11-5.

The Canadians had a strong match, serving and placing their shots well. It looked like the match could go either way after four games, but Team Canada took control early in the tiebreaker and made it extremely difficult for the team from Ecuador to find a way back into the game.

This is the first gold medal for either Iwaasa or Murray at the elite international level. They have played doubles as a team in previous international events, winning silver at the 2019 Pan Am Championships.

"I am very happy with our win today," said Samuel Murray afterwards. "The team from Ecuador surprised us at the beginning of the match but we were able to make changes so we started to play better. I have been working very hard to have great results for Team Canada, so I am really happy to finally win for the team. Being able to do it with Coby is awesome."

"It feels surreal. It feels great to be competing internationally again and have a great partner like Sam to play with," said Coby Iwaasa. "The match was intense all the way through. Cueva and Ugalde were getting everything and killing everything, but we stayed calm. In the fifth game, I played more relaxed and felt I was able to work well with Sam to come up with the win."

In other events, Murray advanced to the quarterfinals in Men's Open Singles. Iwaasa and partner Juliette Parent of Saint-Jacques, Québec played in the Mixed Open Doubles quarterfinals.

Alexis Iwaasa of Lethbridge, Alberta and Cassie Prentice of Macrorie, Saskatchewan also advanced to the quarterfinals in the Women's Open Doubles event. Prentice played in the Girl's 21 & U quarterfinals.

In the Women's Open consolation event, Parent faced Michèle Morissette of Baie-Comeau, Québec, with Parent coming out as the victor. Trevor Webb of Cambridge, Ontario advanced to the semi-final in the Men's Open consolation event.

The Team Competition gets underway today at the Pan Am Championships. In this event, nations face off in a combination of singles and doubles matches.

Twelve Pan American nations are competing in the 2022 Pan Am Championship. The tournament is held annually but was cancelled in 2020 and 2021. Play began on April 9 and will wrap up on April 16.

[Click here](#) for complete results.

[Click here](#) to link to athlete biographies which include highlights of national and international results.

The event is being streamed live on the International Racquetball Facebook Page. [Click here](#) to link to the page.

Team Canada Medal Round Results

Women's Open Singles (Consolation)

Quarterfinals:

(5) **Michèle Morissette (CAN)** defeated (4) Angela Veronica Ortega Sabido (MEX), 12-15, 15-6, 9-15, 15-6, 11-6; (7) **Juliette Parent (CAN)** defeated (2) Maria Paz Riquielme (COL), 15-8, 15-8, 15-10.

Semi-finals:

(5) **Morissette (CAN)** defeated (1) Cristina Amaya (COL), forfeit; (7) **Parent (CAN)** defeated (6) Maricruz Ortiz (CRC), 12-15, 15-13, 15-8, 15-0 (injury withdrawal)

Final:

(7) **Parent (CAN)** defeated (5) **Morissette (CAN)**, 15-13, 12-15, 10-15, 15-10, 11-8.

Men's Open Singles

Round of 16:

(7) **Samuel Murray (CAN)** defeated (10) Filipe Camacho (CRI), 15-2, 15-2, 15-11;

Quarterfinals:

(2) Alex Landa (USA) defeated (7) **Murray (CAN)**, 15-12, 9-15, 15-12, 15-10.

Men's Open Singles Consolation

Round of 16:

(8) **Trevor Webb (CAN)** defeated (9) Abraham Mercado (PUR), 15-7, 15-6, 15-7.

Quarterfinals:

(8) **Webb (CAN)** defeated (1) Juan Salvatierra (GUA), 6-15, 11-15, 15-6, 15-14, 11-8.

Semifinals:

(5) Mario Mercado (COL) defeated (8) **Webb (CAN)**, 14-15, 15-12, 15-6, 15-11.

Women's Open Doubles

Quarterfinals:

(2) Maria Jose Vargas / Natalia Mendez (ARG) defeated (7) **Alexis Iwaasa / Cassie Prentice (CAN)**, 15-8, 15-6, 15-11.

Men's Open Doubles

Round of 16:

(4) **Coby Iwaasa / Samuel Murray (CAN)**, bye

Quarterfinals:

(4) **Iwaasa / Murray (CAN)** defeated (5) Erick Trujillo / Elias Nieto (MEX), 15-7, 15-9, 15-8.

Semifinals:

(4) **Iwaasa / Murray (CAN)** defeated Jake Bredenbeck / Sam Bredenbeck (USA), 15-13, 15-13, 15-12.

Final:

(4) **Iwaasa / Murray (CAN)** defeated Juan Francisco Cueva / José Daniel Ugalde (ECU), 10-15, 15-13, 15-5, 11-15, 11-5.

Mixed Open Doubles

Round of 16:

(3) **Coby Iwaasa / Juliette Parent (CAN)**, bye

Quarterfinals:

(6) Rodrigo Montoya / Samantha Salas Solis (MEX) defeated **Iwaasa / Parent (CAN)**, 15-6, 15-9, 15-12.

Girl's 21 & U Singles

Round of 16:

(5) **Cassie Prentice (CAN)**, bye

Quarterfinals:

(4) Valeria Dentellas (ARG) defeated (5) **Prentice (CAN)**, 15-10, 15-13, 15-11.

Team Canada Final Standings.

Women's Open Singles

- Juliette Parent (Saint-Jacques, QC), 11th
- Michèle Morissette (Baie-Comeau, QC), 12th

Men's Open Singles:

- Samuel Murray (Baie-Comeau, QC), 5th
- Trevor Webb (Cambridge, ON), 15th

Women's Open Doubles

- Alexis Iwaasa (Lethbridge, AB) / Cassie Prentice (Macrorie, SK), 5th

Men's Open Doubles

- Coby Iwaasa (Lethbridge, AB) / Samuel Murray (Baie-Comeau, QC), 1st

Mixed Open Doubles

- Coby Iwaasa (Lethbridge, AB) / Juliette Parent (Saint-Jacques, QC), 5th

Girl's 21 & U Singles

- Cassie Prentice (Macrorie, SK), 5th

WINNIPEG (14 avril 2022) - Coby Iwaasa, de Lethbridge, en Alberta, et Samuel Murray, de Baie-Comeau, au Québec, ont remporté l'or aux Championnats panaméricains qui se déroulent à Santa Cruz de la Sierra, en Bolivie.

Iwaasa et Murray ont remporté la finale d'aujourd'hui contre Juan Francisco Cueva et José Daniel Ugalde, de l'Équateur, sur des scores de 10-15, 15-13, 15-5, 11-15, 11-5.

Les Canadiens ont joué un match solide, servant et plaçant bien leurs coups. Le match semblait pouvoir basculer d'un côté ou de l'autre après les quatre premières manches, mais l'équipe canadienne a pris le contrôle au début du bris d'égalité et a fait en sorte qu'il soit extrêmement difficile pour l'équipe équatorienne de revenir dans le match.

Il s'agit de la première médaille d'or pour Iwaasa ou Murray au niveau international d'élite. Ils ont joué en double en équipe lors de précédents événements internationaux, remportant l'argent aux Championnats panaméricains de 2019.

«Je suis vraiment enchanté de notre victoire aujourd'hui», a déclaré Samuel Murray après la victoire. Il ajoute : «L'équipe de l'Équateur nous a surpris au début du match, mais nous avons pu faire des changements, et nous avons commencé à mieux jouer. J'ai travaillé très dur pour pouvoir avoir de bons résultats pour l'équipe du Canada, donc je suis vraiment heureux d'avoir enfin gagné pour l'équipe, et l'avoir réussi avec Coby est génial.»

«C'est un sentiment surréaliste. C'est génial de participer à nouveau à des compétitions internationales et d'avoir un partenaire formidable comme Sam pour jouer», a déclaré Coby Iwaasa., qui poursuit : «Le match a été intense jusqu'au bout. Cueva et Ugalde ramenaient tout et *tuaient* beaucoup de balles, mais nous sommes restés calmes. Dans la cinquième manche, j'ai joué de manière plus détendue et j'ai senti que j'étais capable de bien collaborer avec Sam pour finalement obtenir la victoire.»

Dans les autres épreuves, Murray s'est qualifié pour les quarts de finale du simple ouvert masculin. Iwaasa et sa partenaire Juliette Parent, de Saint-Jacques, au Québec, ont participé aux quarts de finale du double mixte ouvert.

Alexis Iwaasa, de Lethbridge, en Alberta, et Cassie Prentice, de Macrorie, en Saskatchewan, ont également atteint les quarts de finale dans l'épreuve de double ouvert féminin. Prentice a participé aux quarts de finale chez les filles de 21 ans et moins.

Dans l'épreuve de consolation du double ouvert féminin, Parent a affronté Michèle Morissette de Baie-Comeau, au Québec, et Parent a remporté la victoire. Trevor Webb, de Cambridge, en Ontario, s'est qualifié pour les demi-finales de l'épreuve de consolation ouverte chez les hommes.

La compétition par équipe débute aujourd'hui aux Championnats panaméricains. Dans cette épreuve, les nations s'affrontent dans une combinaison de matchs de simple et de double.

Douze nations panaméricaines ont participé au Championnat panaméricain de 2022. Le tournoi a lieu chaque année, mais il avait été annulé en 2021 et 2022. Les matchs ont commencé le 9 avril et se termineront le 16 avril.

[Cliquez ici](#) pour visionner les résultats complets.

[Cliquez ici](#) pour accéder aux biographies des athlètes, qui comprennent leurs principaux résultats nationaux et internationaux.

L'événement est retransmis en direct sur la page Facebook de la Fédération internationale de racquetball. [Cliquez ici](#) pour accéder à la page en question.

Résultats de l'équipe canadienne dans la ronde des médailles

Simple open féminin (Consolation)

Quart de finale:

(5) Michèle Morissette (CAN) bat (4) Angela Veronica Ortega Sabido (MEX), 12-15, 15-6, 9-15, 15-6, 11-6; **(7)**

Juliette Parent (CAN) bat (2) Maria Paz Riquielme (COL), 15-8, 15-8, 15-10.

Demi-finales:

(5) Morissette (CAN) bat (1) Cristina Amaya (COL), forfait; **(7) Parent (CAN)** bat (6) Maricruz Ortiz (CRC), 12-15, 15-13, 15-8, 15-0 (retrait de blessure)

Final:

(7) Parent (CAN) bat **(5) Morissette (CAN)**, 15-13, 12-15, 10-15, 15-10, 11-8.

Simple open masculin

Ronde de 16:

(7) Samuel Murray (CAN) bat (10) Filipe Camacho (CRI), 15-2, 15-2, 15-11;

Quart de finale:

(2) Alex Landa (USA) bat **(7) Murray (CAN)**, 15-12, 9-15, 15-12, 15-10.

Simple open masculin Consolation

Ronde de 16:

(8) Trevor Webb (CAN) bat (9) Abraham Mercado (PUR), 15-7, 15-6, 15-7.

Quart de finale:

(8) Webb (CAN) bat (1) Juan Salvatierra (GUA), 6-15, 11-15, 15-6, 15-14, 11-8.

Demi-finales:

(5) Mario Mercado (COL) bat **(8) Webb (CAN)**, 14-15, 15-12, 15-6, 15-11.

Double open féminin

Quart de finale:

(2) Maria Jose Vargas / Natalia Mendez (ARG) bat **(7) Alexis Iwaasa / Cassie Prentice (CAN)**, 15-8, 15-6, 15-11.

Double open masculin

Ronde de 16:

(4) Coby Iwaasa / Samuel Murray (CAN), bye

Quart de finale:

(4) Iwaasa / Murray (CAN) bat (5) Erick Trujillo / Elias Nieto (MEX), 15-7, 15-9, 15-8.

Demi-finales:

(4) Iwaasa / Murray (CAN) bat Jake Bredenbeck / Sam Bredenbeck (USA), 15-13, 15-13, 15-12.

Finals:

(4) Iwaasa / Murray (CAN) bat Juan Francisco Cueva / José Daniel Ugalde (ECU), 10-15, 15-13, 15-5, 11-15, 11-5.

Double open mixte

Ronde de 16:

(3) Coby Iwaasa / Juliette Parent (CAN), bye

Quart de finale:

(6) Rodrigo Montoya / Samantha Salas Solis (MEX) bat **Iwaasa / Parent (CAN)**, 15-6, 15-9, 15-12.

Simple filles 21 ans et moins

Ronde de 16:

(5) Cassie Prentice (CAN), bye

Quart de finale:

(4) Valeria Dentellas (ARG) bat **(5) Prentice (CAN)**, 15-10, 15-13, 15-11.

Classement de l'équipe canadienne

Simple open féminin:

- Juliette Parent (Saint-Jacques, QC), 11^e
- Michèle Morissette (Baie-Comeau, QC), 12^e

Simple open masculin

- Samuel Murray (Baie-Comeau, QC), 5^e
- Trevor Webb (Cambridge, ON), 15^e

Double open féminin

- Alexis Iwaasa (Lethbridge, AB) / Cassie Prentice (Macrorie, SK), 5^e

Double open masculin

- Coby Iwaasa (Lethbridge, AB) / Samuel Murray (Baie-Comeau, QC), 1^e

Double open mixte

- Coby Iwaasa (Lethbridge, AB) / Juliette Parent (Saint-Jacques, QC), 5^e

Simple filles 21 ans et moins

- Cassie Prentice (Macrorie, SK), 5^e

About Racquetball Canada

Racquetball Canada is the National Sport Organization for the sport of racquetball. As a member of the Canadian Olympic Committee, our mission is to coordinate, govern and encourage the advancement of racquetball from the grassroots to the elite level across Canada. Our vision is to be a visible, vibrant sport enjoyed coast to coast by Canadians of all ages and abilities. For more information visit our [website](#).

Racquetball Canada est l'organisme national directeur de sport qui régit le racquetball au Canada. À titre de membre du Comité olympique canadien, il a pour mission de coordonner, de régir et de favoriser les progrès du racquetball, du niveau de base à celui de l'élite, et ce dans tous les coins du Canada. Nous avons comme vision d'être un sport dynamique et reconnu, pratiqué d'un océan à l'autre par des Canadiennes et Canadiens de tous âges et de toutes capacités. Pour plus d'informations, visitez notre [site Web](#).

Media Contact / Contact Médias :

Jan Hanson
Communications, Diversity & Safe Sport Director
Directrice des communications, de la diversité et de la sécurité dans le sport
communications@racquetballcanada.ca | 306.502.4422